
                                                                                                                                                                                         
                                              Protokół Nr 11/2017 
                           z posiedzenia Komisji Rewizyjne Rady Miejskiej  
                                   odbytego w dniu 26  września 2017 roku 

Obecni wg załączonej listy. Posiedzenie rozpoczęto godz. 1430. 

Miejsce obrad: Biuro Rady Miejskiej.  

Tematyka Komisji: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie informacji o przebiegu wykonania budżetu Miasta za 
     I półrocze 2017 roku.     
  3.Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektów uchwał: na XXXVIII Sesję Rady  
Miejskiej: 
a)w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły    
    Podstawowej nr 4 im. Mikołaja Kopernika w Białogardzie w ośmioletnią Szkołę 
    Podstawową  nr 4 im. Mikołaja Kopernika w Białogardzie, 
b) w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej dotyczącego  
    obowiązku      utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na obszarze miasta, 
 c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarzy  
    komunalnych,  
d) o  zmianie uchwały budżetowej na rok 2017, 
e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard. 
4.Przyjęcie   protokołu Nr 10 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
5.Sprawy różne.    
6.Zamknięcie posiedzenia. 
 
Ad1. 
Posiedzenie komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji - Daniel Glinka. 
Przywitał zaproszonych gości oraz członków komisji. 
 
Ad2. 
Przewodniczący Komisji - powiedział, że   jest informacja o przebiegu wykonania  
budżetu Miasta za I półrocze 2017 roku. Zgodnie z paragrafem 70 Statutem Miasta 
Komisja Rewizyjna musi wydać opinię. Do tej opinii powinna mieć opinię 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie. Z tego co się orientuje to jutro mamy 
ją otrzymać. Około godziny dziesiątej, jedenastej  mają ją przesłać do Biura Rady.  
Wtedy poprosimy o przerwę i zrobimy to. Złoży wniosek do Przewodniczącego 
Rady, aby ten punkt przesunąć w porządku obrad  sesji. 
 
Ad3.  
Przewodniczący Komisji - powiedział, że   przechodzimy do rozpatrzenia  
i zaopiniowania projektów uchwał na XXXVIII Sesje Rady Miejskie: 
a)w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły    
    Podstawowej nr 4 im. Mikołaja Kopernika w Białogardzie w ośmioletnią Szkołę 
    Podstawową  nr 4 im. Mikołaja Kopernika w Białogardzie, 
Przedstawiła:  Zastępca Naczelnika Wydziału Edukacji, Kultury i  Spraw 
Społecznych – M.Szczensnowicz 
Uzasadnienie;  
Projekt uchwały jest tożsamy z poprzednimi projektami uchwał. W terminie do  
30 listopada br.  w drodze uchwały Rada Miejska stwierdza jej przekształcenie w 



ośmioletnia szkołę podstawową. Tym samym niniejszy projekt uchwały dotyczy 
przekształcenia sześcioletniej Szkoły Podstawowej Nr 4 w   ośmioletnią szkołę  
podstawową. Uchwała nie powoduje skutków finansowych dla budżetu.     
Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały. Jeżeli nie ma to poddaje projekt uchwały pod głosowanie. Pytań i 
uwag nie zgłoszono. 
Przegłosowano: 
za– 5 ( jednogłośnie ). Opinia pozytywna.                      
b) w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej dotyczącego 
obowiązku       utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na obszarze miasta, 
Przedstawiła: Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  - E.Szulakiewicz 
Uzasadnienie: 
Miasto przejęło od Wojewody Zachodniopomorskiego wykonywanie zadania z  
zakresu administracji rządowej dotyczące obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 
wojennych na obszarze miasta. U nas istnieje jeden cmentarz wojenny – Cmentarz 
Żołnierzy  Armii Radzieckiej przy ulicy Kołobrzeskiej. Miasto otrzymuje co roku od 
Wojewody zachodniopomorskiego dotację celowa na stałą konserwację oraz remonty 
grobów, utrzymanie zieleni, sprzątania , a  w czasie zimy na  odśnieżanie.  
Wojewoda corocznie przeznacza 12.000 zł na utrzymanie tego cmentarza.                           
Uchwala nie powoduje żadnych skutków finansowych.  
Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały. Jeżeli nie ma to poddaje projekt uchwały pod głosowanie. Pytań i 
uwag nie zgłoszono. 
Przegłosowano: 
za– 5 ( jednogłośnie ). Opinia pozytywna.                      
c) zmieniająca uchwałę w sprawie zasad i trybu korzystania z cmentarzy 
komunalnych,  
Przedstawiła: Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej  - E.Szulakiewicz 
Uzasadnienie: 
Zgodnie z przepisami zarządca cmentarzy komunalnych corocznie komisyjnie 
dokonuje przeglądu grobów ziemnych i murowanych pojedynczych starszych niż 20 
lat, co do których nie wniesiono  zastrzeżeń przeciw ich ponownemu użyci udo 
chowania  i nie uiszczono opłaty przewidzianej za pochowanie zwłok . Komisja 
kwalifikuje groby do ponownego ich użycia lub likwidacji. 
Wzbronione jest  ponowne użyciedo pochowania grobów mających wartość pamiątek 
historycznych.  Przepis jednak nie określa kto wskazuje te groby. Konieczne jest 
uzupełnienie regulaminu ustalenie, ze te groby wskazuje Burmistrz.  
Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały. Jeżeli nie ma to poddaje projekt uchwały pod głosowanie. Pytań i 
uwag nie zgłoszono. 
Przegłosowano: 
za–  3, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. Opinia pozytywna. 
d) o  zmianie uchwały budżetowej na rok 2017, 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta – I. Kubiak 
Uzasadnienie: 
Zwiększa się plan dochodów o kwotę 223.716,00 zł. Łącznie plan dochodów ustala 
się na kwotę  98.074.052,70 zł. O tyle samo zwiększa się plan wydatków. 
Łącznie plan wydatków ustala się na kwotę 104.727.857,68 zł. 
Tutaj przede wszystkim następują zmiany w Oświacie. Dostaliśmy część rezerwy 
oświatowej w subwencji ogólnej w kwocie 11.520,00 zło stronie dochodów oraz 
11.520,00 zł dostaliśmy na kształcenie ustawiczne pracowniku MOPS od 
Powiatowego Urzędu Pracy w Białogardzie Zwiększono także o 1.000,00 zł plan 
dochodów w związku z korzystaniem z szaletu miejskiego. Natomiast po stronie  



Wydatków większość zmian to w dziale 801 oraz 854 i 855,Są   to wszystkie działy 
związane z oświatą. Pozostałe zmiany to przede wszystkim przeniesienie wydatków 
między działami i rozdziałami klasyfikacji budżetowej. 
Łączna kwota deficytu budżetowego nie ulega zmianie.  
Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały. Jeżeli nie ma to poddaje projekt uchwały pod głosowanie. Pytań i 
uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący komisji – zapytał, jak działa nowy szalet przy MDK nie ma aktów 
wandalizmu. 
Burmistrz – odpowiedział, że nie. Tam jest zainstalowany monitoring. 
Radny K. Szyperski – zapytał, ile osób skorzystało z szaletu, jaka kwotę uzyskano z 
opłaty. Raz korzystał i nie było  i mydła. 
Burmistrz –odpowiedział że około 500 zł. Powinna być woda i mydło. 
Rozmawiał z Proboszczem Kościoła i być noże uda się wyburzyć budynek po 
przedszkolu i tam zlokalizuje się parking oraz wykona się szalet taki jak przy MDK. 
Natomiast, aby zmodernizować fontannę potrzeba około 200 tysięcy   
W przyszłym roku trzeba będzie planować odtworzenie ergo modne są teraz takie 
instalowane w podłożu, ale też stwarzają kłopoty. Jest to bardzo kosztowne. 
Raczej odtworzymy to co jest.  
Przegłosowano: 
za–  1, przeciw – 0, wstrzymało się –4. Opinia pozytywna. 
e) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej  Miasta Białogard. 
Przedstawiła: Skarbnik Miasta – I. Kubiak                                           
Uzasadnienie: 
Zaktualizowano wartości poszczególnych pozycji dochodów i wydatków. 
Pojawiają się dwa nowe zadania. Jedno dotyczy usługi przystrojenia świąteczno-
noworocznymi dekoracjami świetlnymi ulic. Łączne nakłady zaplanowano w 
wysokości 90.000,00 zł.  Natomiast drugie  zadanie to budowa oświetlenia 
drogowego przy ulicy Gdyńskiej i Szpitalnej. Łączne nakłady inwestycyjne 
zaplanowano w wydokosci 170.000,00 zł. 
Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały. Jeżeli nie ma to poddaje projekt uchwały pod głosowanie. Pytań i 
uwag nie zgłoszono. 
Przegłosowano: 
za–  1, przeciw – 0, wstrzymało się –4. Opinia pozytywna. 
Przewodniczący komisji –  powiedział, ze otrzymaliśmy do rozpatrzenia i 
zaopiniowania projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Białogard do  
Białogardzkiego Klastra Energii. 
Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Miasta – K. Bagiński. 
Uzasadnienie: 
Miasto Białogard przystępuje jako członek do Białogardzkiego Klastra Energii.  
Sam Klaster opisany jest szczegółowo. Zakład  Energetyki Cieplnej w dniu  
21 lipca 2017 r. podpisał porozumienie z innymi spółkami o ustanowieniu 
Białogardzkiego Klastra Energii. Zgodnie z porozumieniem misja kastra jest 
poprawa stanu środowiska na obszarze powiatu białogardzkiego. Chodzi o jakość 
powietrza, poprawy bezpieczeństwa energetrycznegooraz wzmocnienia lokalnej 
gospodarki dzięki której nastąpi optymalizacja wykorzystania lokalnie dostępnych 
zasobów energetycznych, w tym odnawialnych źródeł energii oraz innym działaniom 
pro efektywności.  Członkostwo Miasta nie będzie wiązało się z wydatkowaniem 
środków finansowych Miasta Białogard. 
Przewodniczący komisji – zapytał, czy są pytania lub uwagi do przedłożonego 
projektu uchwały. Jeżeli nie ma to poddaje projekt uchwały pod głosowanie.  
 



Radny T. Strzabała – zapytał, kto ma być głównym odbiorcą  ciepła, czy 
wspólnoty. 
Burmistrz –  odpowiedział, że tak. Na razie dotyczy to dużych obiektów. 
Po rozprowadzeniu nitki będą rozprowadzać te mniejsze sieci. Kiedy to będzie 
możliwe to trudno powiedzieć. Nawierzchnia zostaje odtworzona. Mamy kontakty z 
hydrologiem, który bada sytuacje i wytyczne są następujące: trzeba cale Miasto 
przebudować pod względem odwodnienia odprowadzania wód deszczowych. 
Koszty utrzymania takiej instalacji są olbrzymie. To wszystko wada razy do roku 
trzeba by było płukać.  Jest to kosztowne i zaleca wykonywanie głównych 
kolektorowi odwadnianie poszczególnych kwartałów  przy Hyżych spadkach  
i przepompowanie do głównych kanałów. Sprawdzamy ile to będzie kosztować w 
wersji elektronicznej na całe Miasto. Jak  będziemy wykonywać inwestycje to będzie 
docelowo wykonywane.  
Radny K. Szyperski – powiedział, że na Bolesława Śmiałego była robiona 
inwestycja i to wszystko tam się zapada. Jest kwestią czasu jak to się całkowicie 
zapadnie. Nie mówi już o płytach bo jak woda popada to jest bardzo mokro.  
Nie mówi już o ulicy Zwycięstwa to jest bajorko. 
Przewodniczący komisji – zapytał, od kiedy to ma powstać. 
Burmistrz – odpowiedział, że na razie nie może odpowiedzieć . jak będą gotowi to 
na którąś tam  sesję  się ich zaprosi. 
Przegłosowano:                                                                       
za–  1, przeciw – 0, wstrzymało się –4. Opinia pozytywna. 
 
Ad4. 
Przewodniczący komisji – powiedział, że przekazano do zaopiniowania protokoły z 
posiedzeń komisji  nr 10. Zapytał, czy członkowie komisji mają jakieś pytania bądź 
uwagi, jeżeli nie ma  to protokół Nr 10 Komisji Rewizyjnej poddaje pod glosowanie: 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
Przegłosowano: 
za – 5(jednogłośnie). W wyniku głosowania protokoły zostały przyjęte. 
 
Ad5. 
Spraw różnych nie wniesiono. 
 
Ad6. 
Po wyczerpaniu porządku posiedzenie komisji zakończono o godz.1511. 
 

   
                                                                                     Przewodniczący Komisji:           
    
                                                                                        /   -/ Daniel Glinka 
 
Protokółowała: 
Danuta Holczewska - Szydłowska 


